

Title (en)  
Bag for pictures.

Title (de)  
Bildertasche.

Title (fr)  
Poche pour des images.

Publication  
**EP 0536623 A1 19930414 (DE)**

Application  
**EP 92116619 A 19920929**

Priority  

- DE 4203648 A 19920208
- DE 9112239 U 19911001

Abstract (en)

The invention relates to a photograph folder, preferably made from paper, especially for dispatching undeveloped photographic stock or negatives, for reordering prints from a development laboratory and for returning the photographic prints and developed negatives by the development laboratory, having a preferably relatively larger folder compartment (2) for photographic prints or undeveloped photographic stock, having a preferably relatively smaller folder compartment (3) for developed negatives, especially for negative film strips, and having a (folding) lid (5) which covers the insertion apertures of the folder compartments. The known dispatch system using a photograph folder of the generic type and an outer bag for the insertion of the photograph folder causes certain problems in practice, especially the quantity of packaging waste produced and the possibility of confusing the outer bags when the photograph folder containing the photographic stock is rebagged in an outer bag at the development laboratory. The object of the invention is therefore to provide a photograph folder of the type referred to initially in which the stated disadvantages do not arise. The object is achieved, according to the invention, in that the lid (5) of the photograph folder can be fixed in the closed position without the use of an outer bag. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Bildertasche, vorzugsweise aus Papier, insbesondere zum Versenden von unentwickeltem Fotomaterial oder von Negativen zur Nachbestellung von Abzügen an ein Entwicklungslabor und zum Rücksenden der Fotoabzüge und entwickelten Negativen durch das Entwicklungslabor, mit einer vorzugsweise relativ größeren Taschenabteilung (2) für Fotoabzüge bzw. unentwickeltes Fotomaterial, mit einer vorzugsweise relativ kleineren Taschenabteilung (3) für entwickelte Negative, insbesondere für Negativfilmstreifen, und mit einem die Einführöffnungen der Taschenabteilungen überdeckenden (Klapp-)Deckel (5). Das bekannte Versendesystem mit einer gattungsgemäßen Bildertasche und einer Umschlagtüte zum Einstecken der Bildertasche wirft in der Praxis einige Probleme auf, insbesondere die anfallende Verpackungsmüllmenge und mögliche Verwechselungen der Umschlagtüten bei dem Wiedereintüten der das Bildmaterial enthaltenden Bildertasche in eine Umschlagtüte im Entwicklungslabor. Der Erfindung liegt daher die Aufgabe zugrunde, eine Bildertasche der eingangs genannten Gattung anzugeben, bei der die angedeuteten Nachteile entfallen. Die Aufgabe wird erfindungsgemäß dadurch gelöst, daß unter Verzicht auf eine Umschlagtüte der Deckel (5) der Bildertasche in Schließstellung fixierbar ist. <IMAGE>

IPC 1-7  
**B42F 7/02; B65D 27/08; G03D 15/00**

IPC 8 full level  
**B42F 7/02 (2006.01); B65D 27/08 (2006.01); B65D 27/16 (2006.01); B65D 27/28 (2006.01); G03C 3/00 (2006.01); G03D 15/00 (2006.01)**

CPC (source: EP)  
**B42F 7/02 (2013.01); B65D 27/08 (2013.01); B65D 27/16 (2013.01); B65D 27/28 (2013.01); G03C 3/00 (2013.01); G03D 15/001 (2013.01)**

Citation (search report)

- [XP] US 5060847 A 19911029 - ANGUS JAMES G [CA]
- [Y] US 4393989 A 19830719 - MACLIN GREG P, et al
- [Y] EP 0181423 A1 19860521 - PRIORETTI GUY
- [A] DE 2002673 A1 19710729 - FRITZ DOBBERSTEIN FA
- [A] FR 2603394 A1 19880304 - MOSELLE VIEILLEMARD IMPRIMERIE [FR], et al

Cited by  
DE10066462B4; FR2744095A1; DE10044674C2

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0536623 A1 19930414**

DOCDB simple family (application)  
**EP 92116619 A 19920929**